
 
 

1 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Zápis z 19. zasedání dne 23. 5. 2023  
 
 

 

 

 
                                   

 Prezence 
 

Přítomni  
předseda: Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
členové:  
Luděk Bořek 
Michal Hána 
RNDr. Lucie Hemrová, Ph.D. 
Ing. Lucie Frank Kristová 
Jan Kůrka 
Ing. Milan Vácha 
 

Nepřítomni  

Omluveni Ing. et Bc. Lucie Burianová 
doc. Mgr. Ing. Roman Sloup Ph.D.  
Ing. Petr Votípka 
Mgr. Eva Volfová 
 

Hosté Ing. Jan Kroupar – vedoucí Oddělení ochrany přírody, Odbor 
životního prostředí, KÚPK 
Mgr. Martin Plíhal- vedoucí Odboru životního prostředí, KÚPK 
Ing. Stanislav Polák- vedoucí Oddělení lesnictví a myslivosti, KÚPK 
Ing. Jakub Rataj- vedoucí Oddělení vodního hospodářství, KÚPK 
Petr Vanka- náměstek hejtmana reg, rozvoj, IT a evr. záležitosti 
Ing. Radek Vojtíšek- Oddělení lesnictví a myslivosti, KÚPK 

  

 
Na vědomí 

 
Odbor kancelář ředitele KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 
 

 

Číslo zasedání 

 

19 

Datum konání  23. 5. 2023 – 15.00 hod.  

Místo konání Zasedací místnost E104, KÚPK 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
 

1. Zahájení 
2. Problematika vodovodů v rámci PK 
3. Informace o kůrovci v PK 
4. Dotace pro ZOO Plzeň 
5. Dotace pro zařízení pro toulavá zvířata 
6. Různé 
7. Diskuze a závěr 

 

Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

1.  
 

 
Zahájení  
 
Předseda Výboru pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti 
Zastupitelstva Plzeňského kraje (dále VŽPEU ZPK) pan Ing. et Ing. Jan Bozděch, 
Ph.D. přivítal přítomné členy na 19. jednání Výboru pro životní prostředí, zemědělství 
a evropské záležitosti ZPK, které bylo svoláno elektronickou pozvánkou ze dne 15. 5. 
2023 a zahájil zasedání v 15:00 hodin.  

Přivítal i přítomné hosty. Přítomnost hostů byla schválena. 
 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen Jan Kůrka, který s nominací souhlasil 
a výbor jej schválil. 
 
Dále předseda představil program jednání a zeptal se přítomných členů, zda mají 
připomínky. Žádné připomínky nebyly. Program jednání byl schválen.  

Je přítomno 6 členů, výbor je usnášeníschopný. 
 

2.  

 
Problematika vodovodů v rámci PK 
 
Ing. Rataj vystoupil s prezentací, která je přílohou tohoto zápisu. 
 
Pan Kůrka se dotazuje, jak je tento strategický plán vodovodů a kanalizací starý? Mgr. 
Plíhal odpovídá, že v roce 2006 byl zřízený, od té doby je každý rok aktualizovaný. 
Pan Kůrka doplňuje, že dotazem chtěl zjistit, zda to není účelové kvůli Giga factory. 
Dále komentuje vyústění do plzeňské vodárny a dotazuje se, kdo bude napájet koho? 
Mgr. Plíhal odpovídá, že primárně se voda z Nýrska bude distribuovat do oblastí na 
mapě (v příloze), ale bude to fungovat obousměrně, v případě havárie může vypomoci 
plzeňská vodárna. Giga factory by měla využívat průmyslovou vodu, nikoliv pitnou. 
Průmyslová voda by měla být z jiného zdroje, mimo Úhlavu. 
 
Pan Bořek se dotazuje na Plzeň-sever a jeho zásobování, upozorňuje na oblasti 
sužované suchem. Mgr. Plíhal odpovídá, že Plzeň-sever bude zásobovaný plzeňskou 
vodárnou. Této oblasti bylo nabídnuto zpracování studie proveditelnosti, stejně jako se 
udělalo pro Nýrsko a dělá se na Rokycansku, ale nedošlo zde k dohodě. Nabídka zde 
byla, ale zájem o studii zatím ne. Na tyto studie přispívá PK kolem 70% ceny. 
 
Další dotazy k tomuto bodu nebyly. Předseda poděkoval Ing. Ratajovi za prezentaci. 
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3.  
 

 
Informace o kůrovci v PK 
 
Mgr. Plíhal požádal Ing. Vojtíška, aby vystoupil s prezentací, která je přílohou tohoto 
zápisu. 
 
Pan Bořek upozorňuje na velké množství václavek na suchých stromech. 
Pan Kůrka se dotazuje na úbytek kůrovce a postřiky a jejich vliv na přírodu kolem.  
Bořek doplňuje, že letecké postřiky na kůrovce nefungují, postřik se pořádně 
nedostane přímo až k broukovi. Ing. Vojtíšek souhlasí, stojící stromy se tímto 
způsobem sanovat nedají. Chemická snaha se týká pokáceného dříví, kdy pokácený 
strom se postříká a brouk se tím otráví. Letecké postřiky by byly velmi drahé, účinnost 
diskutabilní a zátěž na životní prostředí enormní.  
Ing. Polák uvádí, že ministerstvo organizuje lety, kterých se mohou vlastníci lesů 
zúčastnit. Není problém dnes pouze se smrky, ale i jinými stromy. Škůdců je větší 
množství, druhově pestřejší lesy se dokáží lépe bránit. Každý rok obnovíme cca 1% 
lesů. Kalamita tohoto rozsahu tu nikdy nebyla. 
Pan Bořek kritizuje asanaci odvozem. 
 
Další dotazy k tomuto bodu nebyly. Předseda poděkoval Ing. Vojtíškovi za prezentaci. 
 

4.  

 
Dotace pro ZOO Plzeň 
 
Mgr. Plíhal seznámil členy s tímto bodem a okomentoval materiál, který byl členům 

výboru zaslán emailem předem. 

Dotazy nebyly.  

Bylo přijato usnesení č. 53/23 
 

5.  

 
Dotace pro zařízení pro toulavá zvířata 
 
Mgr. Plíhal seznámil členy s tímto bodem a okomentoval materiál, který byl členům 

výboru zaslán emailem předem. 

Část žádostí již podpořila Rada PK, 3 žádosti jdou do červnového ZPK, k těm se mají 

členové výboru možnost nyní vyjádřit. 

Dotazy nebyly.  

Bylo přijato usnesení č. 54/23 
 

6.  

Různé 

Pan Kůrka se ptá na kastraci koček. Mgr. Plíhal odpovídá, že se jedná o kočky 

vypuštěné do přírody. Polodivoké kočky není možné domestikovat. Tyto se kastrují a 

vracejí na místo. Kastraci proplácí spolky, PK jim přispívá, aby byly schopny kastrovat 

co nejvíce koček. Kontakty na spolky: 

 Kočičáci Trhanov, z.s. – Domažlicko, kontaktní osoba – pí Lenka Sloupová 
(kocicaci.trhanov@seznam.cz, 733 314 103), 

 Kočičí svět, z.s. – Přešticko, kontaktní osoba – pí Vlastimila Suchá 
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(info@kocicisvetzs.cz, 777 010 578), 

 Svoboda zvířat Plzeň, z.s. – Plzeň a okolí, kontaktní osoba –  pí Věra 
Mattasová (vera.mattasova@kocici.cz, 603 811 878), 

 Fousky z.s. – Plzeň a okolí, kontaktní osoba – p. Lukáš Brzák 
(lukas@fousky.cz, 773 831 431), 

 Útulek Zakladatelů, z.s. – Přešticko, kontaktní osoba – pí Irena Hodanová 
(hodanova@fios.cz, 774 195 702),  

 Šance pro kočku, z.s. – Sušicko, kontaktní osoba – pí Hana Fuksová 
(sanceprokocku@email.cz, 731 241 782). 
 

Ing. Frank Kristová se dotazuje na zoologickou zahradu v Plasích, které byla 

odebrána licence ZOO: nemůže tedy žádat o dotace, nemůže mít přes 20 druhů zvířat 

a nemůže být označena jako ZOO? Mgr. Plíhal a Ing. Kroupar tyto informace potvrzují 

a doplňují, že základní problém byl absence vědecké a výzkumné činnosti. Tudíž oni 

se budou muset stát zoo koutkem s omezeným množstvím druhů zvířat.  

16:01 přišel náměstek Vanka 

Náměstek Vanka informoval členy o nově vydané knize Profesionál Gastronomie, 

která byla vydaná pro školy PK, členové si ji v případě zájmu mohou stáhnout zde: 

https://www.varimedobre.eu/wp-content/uploads/2023/03/Profesional-v-kuchyni-i-na-

place.pdf 

16:03 přišla RNDr. Lucie Hemrová, Ph.D. 
 

7.  
 

 
Diskuze a Závěr 
 
Členové spolu s pozvánkou obdrželi emailem výzvu na rozmyšlení termínu výjezdního 
zasedání, které by bylo přidáno nad rámec Plánu činnosti. Jde o výjezd do zaniklé vsi 
Lučina. Nabídnuty byly tyto termíny: 13. 6., 27. 6., 5. 9. nebo 12. 9. 2023.  
 
Nepřítomná členka Burianová se přimlouvá za červnový termín. 
 
Po domluvě přítomných členů výboru výjezdní zasedání proběhne dne: 12. 9. 2023 
 
Pan Bořek se loučí, z pracovních důvodů bude nahrazen novým členem, ale velmi 
dobře hodnotí fungování výboru s novým předsedou, účast na zasedáních 
v posledním roce pro něho byla přínosem. 
 
Další zasedání proběhne dne 15. 8. 2023. 
 
Předseda poděkoval všem za účast a ukončil jednání v 16:30.  
 

 
Zápis byl vyhotoven dne 23. 5. 2023 – počet stran: 4, počet příloh: 3 
 
 
 
 Šárka Batková, M.Ec.                         Jan Kůrka                       Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
 
.......................................            ......................................            .............................................. 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu  předseda výboru 
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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Usnesení z 19. zasedání dne 23. 5. 2023  
 

 

 

                                           Příloha č. 1 zápisu 

 

 
 

 

Číslo Text Stav 

 
53/23 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
souhlasí s poskytnutím individuální dotace žadateli Zoologická a 
botanická zahrada města Plzně, příspěvková organizace na projekt 
„Environmentálně zaměřené činnosti, environmentálně-vzdělávací 
aktivity, vydávání čtvrtletníku IRIS a další publikační činnost, 
propagace a prezentace Zoologické a botanické zahrady města 
Plzně v roce 2023“ a doporučuje ji Zastupitelstvu Plzeňského kraje 
schválit. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
6 
0 
0 
0 

 
54/23 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
souhlasí s poskytnutím individuální dotace žadatelům:  
 

1. obci Němčovice, na podporu Útulku pro psy Zdeňka Srstky 
Němčovice 2023 

2. městu Horšovský Týn, na podporu vybudování 2 přístřešků 
v útulku 

3. Statutárnímu městu Plzeň, na podporu renovace venkovních 
výběhů a kastrace koček 

 
 a doporučuje je Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
6 
0 
0 
0 

 
 
 
Šárka Batková, M.Ec                      Jan Kůrka                      Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
  
 
 
...................................        ...........................................            .................................................... 
 
 zapisovatel               ověřovatel usnesení  předseda výboru  

 


